
 

 

  
Nieuwerkerk, 3 juli 2019 
Onderwerp: gevolgen onvoldoende windmolens op land 
  
Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het college van Gedeputeerde Staten door 

Maaike Walraven en Gerwi Temmink van de fractie GroenLinks 

 

Toelichting: 

Uit de PZC van 2 juli jl. blijkt dat volgens het onderzoek van de Rijksdienst voor Ondernemend 

Nederland (RVO), in opdracht van minister Wiebes, Zeeland eind volgend jaar naar alle 

waarschijnlijkheid niet zal voldoen aan een productie van 570,5 MW windenergie op land, ook al is 

daarvoor getekend. Inmiddels is er 501,8 MW gerealiseerd en lijkt daar maximaal nog een kleine 14 

MW bij te kunnen komen. Volgens het artikel liggen er meerdere redenen aan ten grondslag 

waarom die laatste 55 MW niet gehaald worden: stroef lopende onderhandelingen over 

grondverwerving bij Neeltje Jans, langdurige vergunningstrajecten en een radarsysteem bij 

Wemeldinge – ter voorkoming dat radarverkeer voor de luchtvaart hinder ondervindt door nieuw 

geplande windparken – dat pas eind 2020 geplaatst wordt. Wanneer de doelen inderdaad niet 

gehaald worden bestaat de boete uit een verdubbeling van de tekorten binnen drie jaar (dat lijkt 

voor onze provincie dus uit te komen op 110 MW extra windenergie op het land voor eind 2023). 

 

Daarnaast veronderstelt de fractie van GroenLinks dat de vertaling van de onlangs gepresenteerde 

landelijke klimaatdoelen na de zomer via het IPO zal leiden tot nieuwe, hogere doelen voor 

duurzame energieopwekking in onze provincie waarbij ongetwijfeld ook de productie voor 

windenergie op land naar boven bijgesteld gaat worden. Een en ander leidt tot een aantal vragen 

van GroenLinks aan het college van GS.  

    

Vragen: 

1) Heeft het college kennis genomen van de genoemde publicatie? Zo ja, onderschrijft het college 

van GS de conclusies van het rapport voor het Zeeuwse aandeel daaruit? (Gedeputeerde De Reu 

veronderstelde vorig jaar nog dat Zeeland haar doelen naar alle waarschijnlijkheid net wel zou 

kunnen behalen, hoe is dit verschil dan te verklaren?). Ziet het college nog ergens extra 

mogelijkheden om de Zeeuwse doelstellingen toch te halen? 

2) Wanneer de veronderstelling klopt dat Zeeland 55 MW (of iets van dien aard) aan productie van 

windenergie op land tekort komt eind 2020, wie draait/draaien dan op voor de extra kosten voor de 

https://www.pzc.nl/zeeuws-nieuws/zeeland-lijkt-winddoel-niet-te-halen~a6428c3b/


 

 

productie van het dubbele als boete in de 3 daaropvolgende jaren? De ondernemingen, het Rijk, de 

provincie, lokale overheden en/of derden?   

3) Vormen deze te verwachten extra kostenposten ook onderdeel van het overleg met partners die 

een realisatie voor eind 2020 momenteel niet mogelijk maken? En kunnen zij daarvoor eventueel 

(mede)aansprakelijk gesteld worden? 

4) Deelt GS de verwachting van GroenLinks dat de uitwerking van de onlangs door het kabinet 

aangescherpte landelijke klimaatdoelen voor Zeeland zal leiden tot een hogere doelen voor 

duurzame energieproductie, inclusief die voor windenergie?  

5) Kan GS helderheid verschaffen of die verdubbeling als boete meegenomen mag worden als 

onderdeel van die te verwachten hogere doelen aan duurzame energieproductie of komen die extra 

doelen apart bovenop de verdubbeling van het tekort? 
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